
Šokujúce rozhodnutie obecného zastupiteľstva Z obsahu:
- diskusia o výstavbe 
bytov v rómskej 
osade

- Klenovec má svoju 
webovú stránku

- pravidelné rubriky
- aktuality
- prírodné pomery v 
okolí Klenovca II

Riešenie problematiky ži
vo ta rómskeho etnika a 
jeho postupného začleňova
nia do spoločnosti je dlho
dobý proces trvajúci celé 
desaťročia a isto ešte veľmi 
dlho potrvá jeho vyriešenie. 
Týka sa nielen našej obce, 
Slovenska, ale prinajmen
šom celej Európskej únie. 
Obsahuje riešenie otázok 
vzdelania, zamestnanosti, 
ale predovšetkým dôstojné
ho bývania. Práve preto sa 
vo väčšine obcí pristupuje 
k postupnému likvidovaniu 
rómskych osád a budovaniu 
rôznych projektov.
Existujúca rómska osa

da na Majeri je bezospo
rom dlhodobo hanbou našej 
obce. Drevené domčeky s 1 
– 2 miestnosťami bez vody, 
sociálneho zariadenia pripo
mínajúce stredovek sú čas
to príbytkom pre 8 – 10 ľudí. 
V okolí špina, povaľujúce sa 
odpadky, pobehujúce špi
navé, niekedy otrhané deti. 
Pred 2 – 3 rokmi sa pripra
voval projekt výstavby bytov 
a likvidácie osady. Rekon
štruovala sa príjazdová ces
ta, ale z projektu zišlo a aj po 
veľkej búrke bola poškodená 
a dodnes iba dokresľuje stav 
v osade. V súčasnosti zno
va svitla nádej na výstavbu 
nájomných bytov nižšieho 
štandardu v osade za väčši
novej fi nančnej podpory štá
tu. Náklady obce by boli 
návratné za 5 rokov a byty 
by ostali majetkom obce. 

Aj podľa vyjadrenia staros
tu obce by to obecný roz
počet zvládol bez prípadnej 
pôžičky. Je preto zarážajú
ce, že obecné zastupiteľstvo 
na svojich zasadnutiach 13. 
februára a opakovane 26. 
februára projekt tejto výstav
by neschválilo. Ne viem, či si 
niektorí poslanci zastupi
teľstva dostatočne uvedo
movali dôsledky svojho roz
hodnutia. Zamietli ponuku, 
ktorá sa už nemusí opako
vať. Veď napríklad pri vzras
tajúcej populačnej krivke 
rómskeho obyvateľstva si 
neviem dosť dobre predsta
viť prípravu detí do školy v 
existujúcich podmienkach 
tak, aby ukončili aspoň 

základné vzdelanie. Väčšina 
rómskych detí končí v 6.  7. 
ročníku základnej školy. Bez 
ukončenia vzdelania nezís
kajú riadnu kvalifi káciu a 
ich nezamestnanosť bude 
neustále narastať a bude 
spôsobovať čoraz väčšie pro
blémy aj v našej obci. Je 
pravda, že za väčšinu problé
mov si Rómovia môžu sami 
svojím spôsobom života, ale 
je tiež isté, že bez pomoci 
štátu, obce a celej spoloč
nosti sa ich problémy nevy
riešia. Alebo chceme z našej 
osady urobiť rezerváciu, prí
padne skanzen, do ktoré
ho budeme vodiť turistov z 
okolitých krajín ako našu 
atrakciu? Nebudú sa naši 

Aj toto je súčasťou obrazu našej obce

Dňa 28. marca sa v zasa
dačke Obecného úradu 
v Klenovci konalo riadne 
zasadnutie obecného zastu
piteľstva, na ktorom bolo 
prítomných osem jeho čle
nov. Traja  poslanci obec
ného zastupiteľstva, Ján 
Dovala, Ján Figuli a Matej 
Kaľavský, sa ospravedlnili.
Hlavným bodom rokova

nia bola analýza Závereč

Zo zasadnutia obecného zastupiteľstva - noviny do každej rodiny
ného účtu obce Klenovec za 
rok 2007 a Návrhu rozpočtu 
obce na roky 20082010. Po 
dôkladnom prediskutovaní 
všetkých položiek rozpočtu 
príjmovej a výdavkovej časti 
bol tento najdôležitejší doku
ment obce všetkými prítom
nými poslancami, teda kva
lifi kovanou väčšinou, ktorá 
je potrebná pre schvaľova
nie rozpočtu obce, bez pripo

mienok schválený. Pri roz
hodovaní poslanci zobrali na 
vedomie stanovisko komisie 
fi nančnej a správy obecné
ho majetku, ktoré pripra
vil jej predseda Ing. Michal 
Kňažek a tiež stanovisko 
hlavného kontrolóra obce 
Martina Bobrovského, ktorý 
konštatoval, že rozpočet je 
zostavený v zmysle zákona a 
splnil všetky zákonom pred

poslanci hanbiť pri výmen
ných návštevách napríklad 
poslancov z priateľského 
francúzskeho mestečka, kde 
boli vlani na návšteve. Aj to 
bude vizitka ich práce počas 
volebného obdobia. A je 
vôbec možné, aby niekoľko 
poslancov svojím hlasova
ním alebo neúčasťou na 
zasadnutí ovplyvnilo živo
ty stoviek občanov v súčas
nosti, ale aj ich budúcnosť? 
Nebolo by správnejšie využiť 
najdemokratickejší spôsob, 
ktorý poskytuje Ústava SR 
a k tejto problematike usku
točniť obecné referendum 
vyhlásené zastupiteľstvom 
alebo na základe petičnej 
akcie občanov?
Treba však veriť, že zdra

vý rozum nakoniec zvíťazí a 
aj v našej obci sa zabezpečí 
dôstojný život pre všetkých 
jej občanov a rómska osada 
sa o pár rokov stane minu
losťou.

Mgr. Slavomír Hruška

písané náležitosti.
Poslanci v rámci Rozpoč

tu obce na rok 2008 schvá
lili významné zvýšenie pro
striedkov vo výdavkovej 
časti aj pre Klenovské novi
ny, čo umožňuje vydávať 
náš mesač ník vo zvýšenom 
náklade a tiež jeho bezplat
nú distribúciu do každej 
rodiny.

(bh)



*28. februára zasadal v Kle
novci prípravný výbor 30. 
ročníka GMFS, na ktorom 
sa zúčastnil starosta obce 
JUDr. Pavel Struhár, riadi
teľ MKS v Klenovci Jaroslav 
Zvara, pracovník NOC v Bra
tislave Pavel Bútor, za GMOS 
v Rimavskej Sobote jeho ria
diteľka Bc. Darina Kišáková 
a Stanislava Zvarová.  

*29. februára sa za účelom 
rozvoja turizmu uskutočni
lo pracovné stretnutie OZ 
Horná Rimava, na ktoré jeho 
predseda PhDr. Roman Le
beda pozval starostov obcí.

*7. marca sa konala výročná 
schôdza TJ Družstevník Kle
novec, na ktorej sa zúčastnil 
starosta obce JUDr. Pavel 
Struhár.

*8. marca sa v Banskej Bys
trici uskutočnilo stretnutie 
starostov a primátorov Ban
skobystrického kraja s pred
sedom vlády SR Róbertom 
Ficom a ministrami vlády, 
na ktorom sa zúčastnil sta
rosta obce Pavel Struhár.

*10. marca sa starosta obce 
JUDr. Pavel Struhár v Hra
chove zúčastnil na zasadnu
tí MAS Malohont.

*11. marca sa v Hnúšti ko
nala členská schôdza MAS 
Malohont, na ktorej sa zú
častnil starosta obce JUDr. 
Pavel Struhár.

*11. marca sa konala výroč
ná schôdza mikroregiónu Si
nec – Kokavsko, na ktorej sa 
zúčastnil starosta obce JU
Dr. Pavel Struhár.

*12. marca starosta obce 
uskutočnil pracovnú cestu 
do obce Ďakalovce za úče
lom získania informácií o 
možnostiach využitia a spa
ľovania biomasy. 

*13. marca sa starosta obce 
zúčastnil v Rimavskej So
bote na rokovaní Okresné
ho snemu Združenia miest a 
obcí Gemera – Malohontu.

*15. marca sa starosta ob
ce zúčastnil v Drienčanoch 
na spomienkových oslavách 
180. výročia narodenia Pav
la Dobšinského.

*18. marca sa starosta obce 
JUDr. Pavel Struhár a člen 
lyžiarskeho klubu Ján Si
helský zúčastnili odbornej 
prezentácie o zasnežovacích 
systémoch, ktorá sa usku
točnila v Jasnej. 

*25. marca sa starosta obce 
zúčastnil na zasadnutí výbo
ru pre otázky zamestnanosti 
Úradu práce, sociálnych ve
cí a rodiny v Rimavskej So
bote.
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Udialo sa ... N á z o r y  a  p r o t i n á z o r y
Dve následné rokovania obecného zastupiteľstva, ktoré rozhodovali o výstavbe domov 

s nižším štandardom v rómskej osade nerozdelili len poslancov obecného zastupiteľstva 
na dva tábory, ale zdá sa, že podnietili k pisateľskej aktivite aj niektorých našich obča
nov.

Cenné a inšpiratívne 
sú určite všetky názory a 
postrehy, ale najmä tie, pod 
ktoré sa ich autor nezabud
ne podpísať. Jeden taký
to anonymný list adresova
ný starostovi obce, ktorého 
pisateľ sa „odvážne skryl“ za 
všetkých občanov Klenovca,  
uverejňujeme v plnom znení 
a bez gramatickej korekcie 
na poslednej strane Klenov
ských novín. Okrem toho 
sme dostali do redakcie prí
spevok Šokujúce rozhodnutie 
obecného zastupiteľstva od 

dopisovateľa Mgr. Slavomí
ra Hrušku. Tieto protichod
né stanoviská k danej pro
blematike nás inšpirovali k 
tomu, aby sme dali priestor 
občanom vyjadriť sa v našom 
mesačníku. Ako prvých sme 
oslovili riaditeľov klenov
ských škôl, ktorí s rómskou 
problematikou prichádzajú 
do styku každý deň a ktorí 
svojím pedagogickým cíte
ním vedia posúdiť dopad pro
stredia na výchovu a vzdelá
vanie detí. K tejto neľahkej 
otázke nám napísala svoje 

(bh)

Rokovanie obecného zastu
piteľstva je vždy hľadaním 
tých najvýhodnejších rie
šení a kompromisov. Záleží 
od zložitosti prejednávaných 
problémov, či sa východis
ká nachádzajú hneď, alebo 
po dlhšej diskusii. Môžem 
zodpovedne prehlásiť, že vo 
väčšine prípadov sa naše 
názory zhodujú a každý hla
suje podľa svojho najlepšie
ho vedomia a svedomia, s 
jedným cieľom pomôcť našej 
obci. Je však jedna bolestivá 
a problematická otázka, kto
rá nás začína rozdeľovať a je 
ňou pohľad na rómsky pro
blém, predovšetkým na rie
šenie ich sociálnej a bytovej 
otázky. Preto sa dalo čakať, 
že po dvoch rokovaniach 
obecného zastupiteľstva, 
ktoré sa zaoberali touto pro
blematikou, príde v nejakej 
forme odozva a tá skutočne 
prišla v podobe anonymné
ho listu, ktorý som si dovo
lil čitateľom našich novín 
uverejniť v plnom znení a s 
mojou reakciou na v ňom 
uvádzané argumenty.
Hlavným uvádzaným argu

mentom je podpora tých 
poslancov, ktorí hlasova
li proti výstavbe domov s 
nižším štandardom v róm
skej osade Dolinka a akési 
apelovanie na moju osobu 
prečo práve ja, no i ďalší tú
to výstavbu podporujú. Či 
nie sme do toho tlačení zo 
strany VÚC Banská Bystri
ca a tak podobne.
Rómska otázka a problém 

vznikol už v dobách, keď sa 
prisťahovali na naše územie 
a to je už hodne dávno. Od 
tých čias sa hľadajú formy 
riešenia, ale ani pri jednom 
z nich nie je istý výsledok. 
A tak i my hľadáme ten

to spôsob riešenia už dlhé 
roky. To, že sa v rómskej 
osade vybudovala technic
ká infraštruktúra, to bolo 
našou povinnosťou, ako na 
ktorejkoľvek ulici a že to 
bolo prioritnejšie a nie za 
peniaze z nášho rozpočtu, 
to je výsledok sociálnej poli
tiky štátu a Európskej únie. 
Dnes sú tieto prostriedky 
umŕtvené, čo na nás nevr
há dobré svetlo a stávame 
sa v tomto smere neserióz
nym partnerom, čo sa nám 
môže negatívne odraziť pri 
schvaľovaní ďalších našich 
rozvojových projektov.
Už častokrát som počul, 

že preto podporujem tieto 
projekty, lebo následne na 
to počítam s hlasmi tých
to Rómov pri nasledujúcich 
voľbách. Ale uvážte, že v 
osade žije asi 220 občanov, 
z toho nie je ani 100 dospe
lých, ktorí môžu voliť a pri 
ich disciplíne pri voľbách 
by to mohlo byť maximálne 
50 hlasov. Robil by som to, 
keby som k tejto otázke zišt
ne pristupoval? A navrch, 
keď si uvedomujem, že pri 
takomto riešení strácam 
hlasy pri majoritnej spoloč
nosti. Sú to len jednoduché 
počty, ale i z nich je zjavné, 
že dobrovoľne strácam časť 
tých, ktorí ma podporovali, 
lebo o otázke nutnosti tejto 
výstavby a jej prospešnos
ti pre život v našej obci som 
plne presvedčený. A neviem, 
za čo ma má pisateľ ano
nymného listu, keď si mys
lí, že chcem sem dotiahnuť 
Rómov z okolia. Toto riešenie, 
i keď samozrejme nie koneč
né, malo za cieľ vyriešiť pro
blém bývania v rómskej osa
de, ale len pre tých, ktorí ju i 
v súčasnosti obývajú s tým, 

že by bola s konečnou plat
nosťou zamedzená ďalšia 
výstavba rómskych chatrčí v 
tomto, no i v ktoromkoľvek 
ďalšom priestore. Mali sme 
premyslený i spôsob plate
nia nájmu, a tak peniaze na 
tento účel vynaložené obcou 
by sa nám po rokoch vrá
tili. Ešte raz chcem pripo
menúť, že tieto byty by boli 
vo vlastníctve obce a Rómom 
by sa len prenajímali. Dnes 
síce demokraticky, ale tú
to šancu sme premrhali, a 
tak v tomto zápase niet víťa
zov, len porazenou je naša 
obec. V priebehu roka dám 
túto otázku na širokú dis
kusiu, pretože táto možnosť 
nám hádam bude daná i v 
budúcom roku. Lebo verte, 
je jedno kedy a kto, ale raz sa 
táto investícia bude musieť 
zrealizovať, len je otázne, či 
už nie za naše vlastné obec
né prostriedky. Sú mi zná
me názory občanov a viem, 
že možno až 80% z nich sa k 
tejto otázke stavia negatívne 
a preto bude úlohou mojou, 
ale i poslancov obecného 
zastupiteľstva presvedčiť 
ich argumentami o nutnosti 
realizácie tohto riešenia.
Pisateľ anonymného listu 

uvádza, že mne a mojej rodi
ne stavajú dom v Banskej 
Bystrici a tak mi je už jed
no, čo bude s našou obcou. 
I touto cestou chcem ubez
pečiť našich občanov, že pre 
mňa neexistuje nič drahšie 
ako naša obec, že som s ňou 
zrastený od päty až po hlavu 
a dnes ani v budúcnosti sa 
z Klenovca sťahovať nemie
nim. Nehovoriac o tom, že 
neviem kto, kde a z akých 
prostriedkov by mi ten
to dom staval a že nie som 
až taký žiadúci pre Banskú 
Bystricu, aby ma tam vôbec 
niekto volal a ponúkal mi 
miesto.

Stanovisko starostu obce

postrehy a skúsenosti riadi
teľka Materskej školy Karola 
Pajera Oľga Kaľavská. Ria
diteľka Špeciálnej základnej 
školy v Klenovci PhDr. Mária 
Migaľová sa rozhodla, že sa 
k danej problematike nebu
de vyjadrovať, hoci väčšina 
žiakov tejto školy býva práve 
v rómskej osade. Stanovis
ko riaditeľa Základnej školy 
Vladimíra Mináča Mgr. Jána 
Romana sme do uzávierky 
tohto čísla novín nedostali.

(bh)

(dokončenie na strane 5)
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BEŽNÉ PRÍJMY 2008 2009 2010 BEŽNÉ VÝDAVKY 2008 2009 2010

Daňové príjmy - daň z príjmov 19 004 19 500 20 500 Výdavky verejnej správy 7 465 7 360 8 340
- Výnos dane z príjmov 17 704 18 000 19 000 - Mzdy 2 400 2 450 2 600

- Daň z nehnuteľností 1 300 1 500 1 500 - Odmeny 150 150 300

Daňové príjmy - daň za šp.služby 1 680 1 685 1 685 - Poistné a príspevok do poisťovne 1 045 1 050 1 500

- Za psa 50 60 60 - Cestovné náklady 20 25 25

- Za nevýherné hracie automaty 400 400 400 - Energia, voda, komunikácie 850 860 1 000

- Za užívanie verej. priestranstva 30 25 25 - Materiál 375 395 420

- Za komunál. a drob.stav. odpady 1 200 1 200 1 200 - Dopravné 700 475 540

Nedaňové príjmy - z podnikania 318 350 350 - Rutinná a štandardná údržba 145 155 275

- Dividendy 18 50 50 - Služby 1 650 1 660 1 540

- Z prenajatých budov 270 300 300 - Transfery jednotliv. a nezisk. PO 130 140 140

Nedaňové príjmy - adm. poplatky 3 285 3 400 3 110
- Administratívne poplatky 65 70 80 Finančná a rozpočtová oblasť 40 42 50
- Pokuty, penále a iné sankcie 10 15 15 Transakcie verejného dlhu 550 550 550
- Platby z nepriem. predaja služieb 3 200 3 300 3 000 Civilná obrana 3 3 3
- Za znečisťovanie ovzdušia 10 15 15 Policajné služby 1 165 1 197 1 250
Nedaňové príjmy - úroky 25 30 30 Ochrana pred požiarmi 116 116 152
- Úroky z tuzem. vkladov 25 30 30 Všeobecná pracovná oblasť 1 000 1 165 1 000
Iné nedaňové príjmy 15 20 25 Lesníctvo 330 330 200
- Z výťažkov lotérií a iných hier 15 20 25 Výstavba 1 863 1 500
Vlastné príjmy spolu 24 327 24 985 25 700 Cestná doprava 250 275 300

Hotely a reštaurácie 835 503 290
Tuzem. bežné granty a transfery 8 744 9 050 9 050 Nakladanie s odpadmi 1 800 1 700 2 000
- Školstvo 7 259 7 500 7 500 Verejné osvetlenie 565 580 600
- Kultúra 250 300 300 Rekreačné a športové služby 780 700 800
- Matričná činnosť 135 140 140 Ostatné kultúrne služby 45 55 60
- Výstavba, ŽP, cestná doprava 100 110 110 Klubové a špec. klub. zariadenia 1 800 1 735 1 550
- Nezamestnanosť, komunit. prac. 1 000 1 000 1 000 Ostatná činnosť v kultúre 505 190 275

Knižnice 60 60 70
BEŽNÉ PRÍJMY SPOLU 33 071 34 035 34 750 Vysielacie a vydavateľské služby 970 980 1 000

Náboženstvo a iné spol. služby 320 213 215

KAPITÁLOVÉ PRÍJMY Predškol. vých. s bež. starostliv. 3  510 3 640 3 690

Základ. vzdelanie s bež. star. 6 900 6 900 7 000
Kapitálové príjmy 200 200 200 Zariad. pre záujm. vzdelávanie 415 415 415
- Z predaja kapitálových aktív 100 100 100 Školské stravovanie 1 420 1 430 1 430
- Z predaja pozemkov 100 100 100 Sociálne zabezpečenie 1 311 1 351 1 350

FINANČNÉ OPERÁCIE

Príjmové finančné operácie 5 303 2 500 2 500
- Zostatky z minulých rokov 5 303 2 500 2 500

REKAPITULÁCIA

Bežné príjmy 33 071 34 035 34 930 Bežné výdavky 32 155 33 243 34 090
Kapitálové príjmy 200 200 200 Kapitálové výdavky 0 0 0
Príjmové finančné operácie 5 303 2 500 2 500 Výdavkové finančné operácie 400 400 400

PRÍJMY SPOLU 38 574 36 735 37 630 VÝDAVKY SPOLU 32 555 33 643 34 490

Rozpočet obce Klenovec na roky 2008 - 2010



V dnešnej modernej a príliš 
rýchlej dobe sa už asi veľmi 
málo ľudí zamýšľa nad tým, 
ako sa pečie chlieb. Túto 
základnú potravinu jedál
neho lístka si jednoducho 
kúpime v obchode. Naše 
staré mamy to však v minu
losti nemali také jedno
duché. Veď žena, ktorá ne
dokázala upiecť chlieb, sa 
nemohla považovať za do
brú gazdinú. Svoje pekárske 
umenie odovzdáva
li matky svo
jim dcéram 
a tie zas svo
jim. V takom
to kolobe
hu života 
sa dobrou 
g a z d i n o u 
stala aj Zuza
na Medveďová, ktorá svoj 
domáci chlebík dokáže 
upiecť aj dnes.

Domáci chlieb
„Do vajlinga dáme kilo 

hladkej, preosiatej múky a 
rozdelíme ju na polovicu. 
Do jednej polovice pridáme 
jednu kocku (asi 3 dkg) 
droždia, trochu soli, letnú 
vodu a spracujeme kvá

sok, ktorý necháme v teple 
približne hodinu podkysnúť. 
Potom ho zmiešame s os
tatnou múkou a vypracu
jeme nie veľmi mäkké ces
to, ktoré opäť necháme 
kysnúť. Dobre vykysnuté 
cesto vyklopíme na lopár 
a rukou miesime tak, aby 
sme vytvarovali okrúh
ly bochník, ktorý dáme do 
váľaničkou vystlaného a 
múkou vysypaného sla

meníka vykysnúť. 
Vykysnuté ces
to preložíme 
na brotvan a 
v teplej pred
hriatej rúre 
pečieme asi 
hodinu.“
Z uzana Med

veďová ešte pripome
nula, že v minulosti sa 
v klenovských rodinách 
naraz pieklo viacej chle
bov a tak gazdinky ces
to pripravovali vo väčšom 
množstve v koryte. Kto mal 
doma dobrú murovanú pec, 
piekol si sám a kto takú
to pec nemal, odniesol si 
cesto v slameníku pekne 
prikryté váľaničkou upiecť 
k pekárovi do Percov.

(bh)

Činnosť ZO SZCH
Žijeme v časoch počí

tačovej techniky a veľ
kých technických pre
mien, preto je veľmi 
dô ležité udržať človeka 
v priamom kontakte s 
prírodou. My, chovate
lia, sa o to snažíme plnou 
mie rou.
Naša organizácia pra

cuje v obci už piaty 
rok, preto nás teší, že 
aj zástupcovia obec
ného úradu pre
javili záujem o 
nás.
Zakladateľomi 

ZO SZCH v Kle
novci bol Ma
rián Belan, Ján 
Demeter a Ján Sýkora v 
roku 1998. V súčasnosti 
máme 20 členov. Teší 
nás, že členská základňa 
je obohatená o mladých 
chovateľov.
Základným cieľom našej 

organizácie je udržať 
čistokrvné plemená drob
ných zvierat. Každý rok 
máme úspechy z oblas
ti výstav, na ktorých sú 
hlavne naše králiky a hy

dina vysoko ohodnotené. 
Zúčastňujeme sa aj ce
loslovenských výstav, kde 
tiež robíme dobré meno 
našej organizácii, ale 
aj našej obci. O kvalite 
našich chovaných zvierat 
svedčia čestné ceny, ktoré 
sa udeľujú pre víťazné 
zvieratá. Najväčším úspe
chom bola čestná ce

na na Celoštátnej 
a stredoeurópskej 
výstave v Nitre za 
kolekciu králikov 

Ni (Nitriansky) 
chovateľa Já

na Demetera v 
roku 2005 a čestná 

cena z Celosloven
skej výstavy mla
dých králikov v 

Topoľčiankach za kolek
ciu MS – čierny (Meklen
burský strakáč) chova
teľky Viery Demeterovej v 
roku 2006. 
Chceli by sme prezen

tovať naše výstavné zvie
ratá aj v našej obci pri 
rôznych príležitostiach, 
tak ako to robia v i ných 
obciach a mestách, na
príklad v Tisovci.
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Chovateľom králikov Z kuchyne našich starých 
mám

Apríl
Najdôležitejšie práce v 

ovocnej záhradke v tomto 
mesiaci zameriame na rez 
kôstkovín, ktorý robíme až 
na začiatku pučania. Pri 
marhuliach a broskyniach 
posúvame obdobie rezu od 
ružového púčika až do kve
tu. Už v tomto období u 
starších stromov  reduku
jeme násadu kvetov rezom  
rodivého obrastu. Nezabú
dame na ochranu ovocných 
stromkov s použitím pred
jarných postrekov. V tomto 
období začíname aj s ochra
nou proti chrastavitosti  a 
múčnatke. Na kôstkovinách 
ošetríme glejotokové rany 
na kmeni a na hrubých ko
nároch. Dôležitá je aj ochra
na ríbezlí proti roztočom a 
hrdzi. Chemicky ošetríme 
aj jahody napadnuté roz
točom. Vinič vysadený eš
te v jeseni prihnojíme prie
myselným hnojivom. Tesne 

pred pučaním ošetríme vi
nič proti kučeravosti, ktorú 
nám spôsobujú roztoče. 
V zeleninovej záhradke, 

trochu aj podľa počasia, 
vysievame šalát, neskôr aj 
hlúboviny. Koncom mesia
ca môžeme už siať aj hrach, 
cviklu a letné druhy šalátu. 
Do pareniska vysievame na 
predpestovanie skorý kale
ráb a ostatné hlúboviny. Je 
čas na vysádzanie koreni
nových a liečivých rastlín. V 
priaznivých rokoch môžeme 
siať pod fóliové kryty uhor
ky, rajčiny a papriku. 
V okrasnej záhradke do 

polovice mesiaca ukončíme 
rez ruží. Nezanedbávame 
okrasný trávnik, ktorý už za 
priaznivého počasia pokosí
me a prihnojíme. Vyčistíme 
vodné nádrže a vysadíme 
ich rastlinami.  Stále zelené 
okrasné rastliny a vysoko
horské skalničky dobre po

polievame. 
Pokračujeme v ďalších 

druhoch ovocných rastlín, 
ktoré je možné pestovať aj v 
našich podmienkach, alebo 
ešte nie sú tak známe, aby 
sa vo väčšej miere pestova
li. Takouto plodinou je aj 
arónia čiernoplodá, v hovo
rovej reči nazývaná aj jara
bina čierna, čo je však ne
správny názov. Pochádza zo 
Severnej Ameriky, Ruska a 
Fínska. U nás sa rozšírila v 
70. rokoch. Najviac sa pes
tuje  v tvare kríka, ale nie 
je vôbec zložité, vytvarovať 
si ho do tvaru stromčeka. 
Rastie pomerne bujne. Nie 
je náročná na stanovište. 
Korene má plytko pod ze
mou. Je potreba častejšieho 
polievania. Rozmnožuje sa 
zo semena, odrezkami, dele
ním alebo štepením na pod
pník jarabiny vtáčej. Listy 
sú celookrajové, podlhovas
tooválne a pomerne pevné 
tvarovo. Kvitne v máji a je 
samoopelivá.  Plody sú gu
ľaté tvarom a veľkosťou pri

pomínajú plody trnky. Vy
rastajú z jedného miesta a 
sú modročiernej farby. Do
zrievajú v septembri. Zbera
jú sa ešte pred prvými mraz
mi. Zber sa robí ručne alebo 
nožnicami. Plody sú mierne 
horkasté, trochu trpké a v 
surovom stave menej chut
né. Tie, ktoré rastú vo vyš
ších polohách, kde je viac 
zrážok, sú chutnejšie a ma
jú kyslastú príchuť. Arónia 
má vysoký obsah vitamínu 
C, B a A. Obsahuje aj veľa 
rutínu v rôzných formách, 
ktorý upevňuje a rozširuje 
cievy. Okrem toho obsahuje 
veľa minerálnych, protiples
ňových a protibakteriálnych 
látok. Ich účinok sa porov
náva s účinkom propolisu. 
Plody sa nekazia, neples
nejú a nehnijú. Môžeme ich 
bez väčších problémov su
šiť. Spracúvajú sa na šťavy, 
sirupy, kompóty, džemy a 
vína. Dobré sú aj zavárané 
v kombinácii s iným ovocím, 
ako je napríklad hruška.

Jaroslav Jáchim st.

(pokračovanie na strane 5)
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Zapožičanie klietok 
na vystavovanie by bo
lo možné z Čerenčian, 
vyžaduje si to však neja
ké finančné prostriedky.
S potešením privítame 

v našej základnej or
ganizácii nových členov, 
chovateľov drobných 
zvierat (králiky, holuby, 
hydina a ostatné zvier
atá).
Zachovanie krásnych a 

čistokrvných zvierat je 
práca náročná, pretože 
musíme dbať na farbu, 
telesné krivky a váhu 
našich zvierat, no výsle
dok vždy prináša dobrý 
pocit a potešenie pre 
chovateľa. Chováme pre 
radosť, krásu a úžitok.

Rudolf Kaštan

Našu Materskú školu 
Karola Pajera v Klenovci v 
súčasnosti navštevuje 86 
detí, z toho je 21 rómskych. 
Nie je to veľa ani málo. Veď 
pred šiestimi rokmi sa stalo, 
že v MŠ sme nemali zaško
lené žiadne rómske dieťa. 
Hľadali sme rôzne spôsoby 
a cesty ako získať tieto deti. 
Jedným zo spôsobov boli aj 
návštevy v rómskej osade 
Dolinka. Tieto návštevy vždy 
zanechali vo mne silné doj
my. Prvýkrát aj strach z ľu
dí, ktorí vyšli na priedomie. 
Potetovaní silní mladí muži. 
Vyšli sa na nás pozrieť ako 
na zvláštne zjavy. Starších 
ľudí som tam videla ojedi
nele, ale mladých rodín bolo 
hodne. Niektoré rodiny nás 
pozvali aj do „bytu“. Neviem 
ako to mám pomenovať. 
Jedna miestnosť s hlinenou 
podlahou spĺňala funkciu 
kuchyne, spálne, kúpeľne 
aj detskej izby. Veľmi som 
sa čudovala, že v dnešnej 
dobe môže niekto takto žiť. 
Viem, nájdu sa bezdomov
ci, ale toto je predsa niečo 
iné. Ľúto mi bolo tých detí. 
Kde sú tu základné ľudské a 
detské práva? Veď tieto deti 
sa nepýtali na svet a keď už 
prišli, mali by žiť vo všetkej 
dôstojnosti. Kde je článok 
číslo 4: „Poskytnite nám tep
lo a útočište. Dajte nám na
jesť a poskytnite nám miesto 
na hru. Ak sme chorí, opa
trujte nás a utešte nás.“ To 
znamená, že dieťa má právo 
na primeranú výživu, býva
nie, zotavenie a zdravotné 
služby. Prešlo šesť rokov a 

táto situácia v Dolinke sa 
vôbec nezmenila. Aj keď nás 
vtedy vyprevádzali mladí s 
gitarami a piesňou Učiteľka 
tanca a so sľubmi, že do 
MŠ deti prídu. No od sľubov 
zišlo, pretože deti si nemali 
čo obliecť a obuť. A my sme 
od nich chceli, aby prišli eš
te aj čisté. Ale v zlých pod
mienkach, v ktorých žili, to 
bolo asi ťažké. Jeden lavór 
pre celú rodinu, vody nikde. 
Rozumiete tomu? V dnešnej 
dobe?
Tie deti, ktoré aj nastúpili 

do MŠ, mali problémy s hy
gienickými návykmi. Neve
deli používať WC, kľakli si 
vedľa neho a tam urobili 
potrebu. Toaletný papier bol 
pre nich raritou. Viac času 
trávili v hygienickom zaria
dení, pretože sa im tam páči
lo a ešte k tomu mali umý
vadlo a vlastný uterák. Až 
keď sa vytešili, potom prešli 
k hrám.
V súčasnosti navštevujú 

MŠ rómske deti, ktorých 
rodičia bývajú v strede obce 
a takéto problémy nemajú. 
Deti sú čisté, pekne oble
čené a majú všetko po čom 
ich dušička prahne. Prečo 
také paradoxy? Veď všetkým 
deťom a ľuďom prináležia 
rovnaké práva. Myslím si, že 
preto niekto múdry vymyslel 
a prispel k vydaniu Deklará
cie práv dieťaťa. To, čo trápi 
mňa, zaiste trápilo aj iných 
ľudí, ktorí vidia tento roz
diel a zaoberajú sa práve 
tým, aby bolo lepšie ľuďom 
v takýchto podmienkach a 

chcú im pomôcť. Na takúto 
pomoc slúžia aj eurofondy.
Aj naša MŠ dostala z pro

jektu Phare v roku 2004 
neuveriteľné množstvo škol
ských pomôcok, šijacie stro
je, žehličky, farebný tele
vízor, video, práčku, stoly, 
stoličky, celé vybavenie pre 
jednu triedu. Celková suma 
hnuteľného majetku pred
stavuje sumu 230 000 Sk a 
ostatného asi 300 000 Sk. 
Ešte stále čerpáme z tých
to zdrojov všetci, aj keď boli 
určené na podporu rómskej 
menšiny v oblasti vzdeláva
nia. Za môjho pôsobenia vo 
funkcii som takú bohatú 
nádielku nedostala. Celý čas 
sme žili len na úsporných 
opatreniach.
Rómske deti v hmotnej nú

dzi majú aj iné vymoženos
ti. Neplatia poplatky za MŠ 
a stravu majú za 2 Sk den
ne. Keby MŠ navštevovalo 
viac detí, ktorých rodičia sú 
v hmotnej núdzi, čo by nebol 
problém, pretože sa rodí 
viac Rómov, celá MŠ, mys
lím tým aj ostatné deti, mali 
by stravu (desiatu a obed) za 
2 Sk. To by sme však potre
bovali zaškoliť rómske deti z 
Dolinky. Na to však naše sily 
nestačia. K tomu potrebuje
me ľudí na kompetentných 
miestach, starostu, obecné 
zastupiteľstvo, aby hľada
li vhodné metódy a formy 
práce s rómskym obyva
teľstvom, napríklad aj rieše
ním ich bytovej otázky.

Oľga Kaľavská
riaditeľka MŠ Karola Pajera

Rómske deti v materskej škole

(dokončenie zo strany 4)
K r á l i k y

Sú to fámy, ktorých šíreniu 
sa nedá rozumne zabrániť a 
preto apelujem na váš zdra
vý úsudok, ktorý ako jediný 
zoberie vietor z plachiet šíri
teľom týchto fám a nezmys
lov.
Ďalej sa v liste píše, že ne

mám záujem o dobudova
nie štrnásť bytovej jednotky 
na Ulici Malinovského. Túto 
problematiku vysvetlím na 
verejnom hovore s občanmi a 
tak teraz len v krátkosti. Nie 
je pravdou, že som sa nean
gažoval a neangažujem v tej
to otázke. Mimo tých, ktorí 
do týchto bytov investova
li peniaze, mňa asi najviac 
bolí otázka jej ukončenia. 
Hľadal som a hľadám mož
nosti jej realizácie a zdá sa, 
že toto snaženie je na dobrej 
ceste. Ani obec a ani ja túto 
nedostavanú bytovku neku
pujem, tobôž nie za jednu 

korunu. Bytovku má správ
ca konkurznej podstaty a 
za stanovenú cenu ju môže 
kúpiť ktokoľvek. Hádam si 
nemyslíte, že keď by bola jej 
hodnota 1 Sk, žeby ju neboli 
kúpili tí, ktorí do nej inves
tovali vklady vo výške cca 
päťdesiattisíc Sk. V krátkej 
budúcnosti zverejním našim 
občanom formu a spôsob 
riešenia tohto problému.
Myslím, že som v krátkos

ti zodpovedal pisateľovi ano
nymného listu, ktorý si oso
buje názor celej obce, na 
jeho argumenty a prial by 
som si, aby som mu mohol v 
budúcnosti na nejasné otáz
ky odpovedať priamo ako 
starosta svojmu občanovi. 
Pretože v demokracii každý 
môže mať svoj názor a ja mu 
to ako starosta obce nikdy 
nebudem mať za zlé.

JUDr. Pavel Struhár

Naša obec bude mať ko
nečne vlastnú webovú 
stránku. O jej vytvorení sa 
diskutovalo už dlhší čas a 
kritické hlasy, ktoré zazneli 
aj na lokálnom portáli www.
echoviny.sk. a ktoré obec za 
neexistenciu tohto význam
ného nástroja na svoje zvi
diteľnenie pranierovali, boli 
oprávnené. Aj keď má obec 
vlastný televízny infokanál i 
svoje noviny, každé z tých
to médií, rovnako ako inter
net, majú rozdielny dosah 
na občana a z toho dôvodu 
je na propagáciu obce a na 
informovanosť o dianí v nej 
potrebné využívať všetky tri 
nástroje súčasne.
Významným podnetom na 

začatie konkrétnych prác 
bola ponuka členov OZ Hor
ná Rimava PhDr. Romana 
Lebedu a Pavla Marka, ktorí 
sa podujali vytvoriť stránku 
našej obce bez nároku na 
odmenu.
Štruktúra stránky je rozde

lená do štyroch blokov:
 občan, v ktorom sa na
chádzajú informácie o 
adresách a kontaktoch dô
ležitých inštitúcií, škôl, 
kultúrnych a záujmových 
združení,

 obec, v ktorom sú obsiah
nuté informácie o histórii a 
súčasnosti obce, o samo
správe obce, o obecnom 
úrade a obecnej polícii,

 turista, kde sa nachádza
jú informácie určené pre 
potenciálnych návštevní
kov obce, najmä o kul
túre, prírode, službách; 
súčasťou tohto bloku je i 
fotogaléria,

 podnikateľ, ktorý bude slú
žiť na prezentáciu ekono
miky obce a podnikateľov.
Súčasťou stránky bude tiež 

archív Klenovských novín, v 
ktorom budú prístupné ich 
vydania z predchádzajúcich 
rokov.
Kompletná stránka bude 

dokončená do konca aprí
la, ale už teraz obsahuje 
množstvo informácií, ktoré 
si môžete pozrieť na adre
se www. klenovec.sk. Inter
netová stránka obce vznik
la najmä vďaka podpore a 
ochote starostu obce JUDr. 
Pavla Struhára, zástupkyne 
starostu Mgr. Blaženy Hruš
kovej, Ing. Michala Kňažeka, 
Jaroslava Zvaru a ďalších, 
ktorí sa podieľali na tvor
be koncepcie stránky a na 
naplnení jej obsahu potreb
nými informáciami a obra
zovými materiálmi.

(mk)

Stanovisko starostu obce
(dokončenie zo strany 2)

www.klenovec.sk
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Z hľadiska zoogeografic-
kých zón, väčšia časť územia 
patrí do vysokohorskej oblas-
ti s južnou hranicou výskytu 
medveďa hnedého. Aj keď by 
sme sa chceli v ďalších člán-
koch zaoberať podrobnejšie 
živočíchmi, aspoň okrajovo 
spomeniem niektoré tu žijúce 
druhy. Z plazov je napr. zau-
jímavý výskyt jašterice živo-
rodej (Lacerta vivipara), vo 
vyšších polohách sa vysky-
tuje zmija obyčajná (Viperus 
berus), na okrajoch lesných 
porastov had stromový (Ela-
phe longissima). Z početné-
ho zastúpenia druhov vtákov 
tu žije napr. holub hrivnák 
(Columba palumbus), holub 
plúžik (C.oenans),  jastraby 
(Acciper),sokoly (Falco) a ďal-
šie druhy. Z cicavcov tu ži-
je napr. kuna hôrna (Martes 
martes), kuna skalná (M. foi-
na), rys ostrovid (Lynx lynx), 
už spomínaný medveď hnedý 
(Ursus arctos) ale v posled-
nom čase je častý aj výskyt 
vlka (Canis lupus).

Z hľadiska výskytu druhov 
je vzácny mlok karpatský 
(Triturus montadoni Boul.), 
mlok vrchovský (T. alpestris), 
ktorý sa viaže len na oblasť 
Klenovského Vepra, jariabok 
hôrny (Tetrastes bonasia), 
ktorého ústup sa viaže na 
výruby lesa na väčších plo-
chách, bocian čierny (Ciconia 
nigra), ktorého lovišťami  sú 
predovšetkým horské potoky, 
z hľadiska výskytu je vzác-
ny aj drozd kolohrivý (Tur-
dus viscivorus L.). Z cicavcov 
je vzácny piskor vrchovský 
(Sorex alpinus Shin), plch 
obyčajný (Glis glis), myšovka 
vrchovská (Sicista betullina 
Pall.).

O Klenovci sa traduje ako o 
baníckej osade. Nasvedčujú 
tomu staré kutacie štôlne a 
zanechané ťažobné priesto-
ry. Snáď najznámejšie a naj-
významnejšie je kremenno-
sulfidické ložisko otvorené 
štôlňou Július na Meďanom. 
Od roku l840 sa tu s prestáv-
kami pracovalo až do roku 
l906, kedy bola opustená. 
Keďže v území klenovského 
chotára sa nachádza viacej 
nálezísk nerastných surovín 
a minerálov, zasluhuje si táto 

Prírodné pomery v okol í  K lenovca I I
téma osobitný príspevok.

Aj napriek tomu, že klenov-
ské vrchy ukrývajú veľa hod-
nôt prírody, v katastrálnom 
území sa nachádza len jedno 
chránené územie a to

Národná prírodná rezer-
vácia Klenovský Vepor 
Pôvodne bola vyhlásená 

v roku 1964 za štátnu prí-
rodnú rezerváciu, v katastri  
obce Čierny Balog, na ploche 
129,94 ha. Až v roku 1980 
boli spresnené podmienky 
ochrany a chránené územie 
sa rozšírilo o južné svahy v 

katastrálnom území Klenov-
ca na plochu 153,89 ha (cel-
ková výmera chráneného 
územia). Jeho ochranné pás-
mo zaberá 286,31 ha.

Z geologického hľadiska ide 
o 3 km dlhý a 1 km široký 
zvyšok andezitového lávové-
ho prúdu. K výlevu lávy došlo 
v treťohorách, v strednom 
miocéne, asi pred 16 mili-
ónmi rokov, kedy  v tylovej 
časti vyvrásnených Západ-
ných Karpát bola rozsiah-
la sopečná činnosť. Koncom 
treťohôr sa územie Sloven-
ského Rudohoria vyzdvihlo a 
andezitové sopečné produk-
ty boli odstránené. Zacho-
vali sa len tie najodolnejšie 
časti a podpovrchové útvary. 
Takto sa do dnešnej podo-
by vypreparoval aj Klenov-
ský Vepor. Nachádzajú sa tu 
zachovalé pralesovité poras-
ty smreka, jedle, buka a cen-
ných listnáčov, vo veku 90 
až 200 rokov. Ide o ojedine-

lý komplex pôvodného lesa 
vyšších polôh, súbor základ-
ných typov fytocenóz na vy-
vrelinách od jedľovo-bukové-
ho po smrekový vegetačný 
stupeň Slovenského rudo-
horia. Rastlinstvo je zastú-
pené kyslejšou sériou na 
kryštaliniku a druhou sé-
riou na neutrálnom vulkanic-
kom podloží. Pozoruhodnú 
reliktnú (jedná sa o reliktný 
výskyt rastlín z teplejších 
období postglaciálu) flóru má 
skalná stena pod vrcholom, 
kde je zastúpená teplomilná 
flóra a niektoré vzácne relikt-

Klenovský Vepor z Poľany

né druhy ako šabrina pošva-
tá (Conioselium tataricum). 
Rastie tu aj tavoľník prostred-
ný, kostrava tuhá, kostrava 
padalmátska, veronika klas-
natá, klinček kartuziánsky, 
vudsia skalná, lykovec jedo-
vatý a hneď za hrebeňom 
kamzičník rakúsky, prilbica 
tuhá, krtičník Scopoliho, pod-
belica alpínska a ďalšie hor-
ské druhy. Cez rezerváciu 
vedie červeno značený turis-
tický hrebeňový chodník. Na 
území rezervácie v zmysle 
zákona o ochrane prírody, 
platí najvyšší piaty stupeň 
ochrany. Znamená to, že v 
tomto území je možné pohy-
bovať sa len po značených 
turistických chodníkoch a 
akákoľvek iná činnosť je tu 
zakázaná.

Štátna prírodná rezervá-
cia Klenovské blatá   
Aj keď v názve nesie toto 

chránené územie príslušnosť 

ku Klenovcu, v jeho katast-
ri sa už nenachádza. Jeho 
hranica však prechádza tes-
ne s hranicou, oddeľujúcou 
kataster Čierneho Balogu a 
Klenovca. Rezervácia bola 
vyhlásená v roku 1981, na 
ploche 4,57 ha. Je situova-
ná východne od Klenovského 
Vepra, v sedle medzi Veprom 
a Rozsypkom (1000 m n.m.). 
V oblasti rulového pásma 
kryštalinika tvorí horské 
rašelinisko, obklopené sčasti 
prirodzenými jedľo-bučinami, 
sčasti smrečinami umelého 
pôvodu. Jednu časť ŠPR cha-
rakterizuje horská rašelinná 
lúčka, druhú svahové pra-
menisko s viacerými mláčka-
mi a jazierkami. Predstavuje 
zriedkavé spoločenstvá hor-
ských pramenísk a mokradí. 
Vyskytujú sa tu zriedkavé 
druhy rastlín ako: chlpánik 
pomarančový, soldanelka 
horská, vrbovka kuričkolistá, 
objímavka obyčajná, jastrab-
ník tmavý. Zo živočíchov sa tu 
vyskytuje hraboš močiarny, 
jašterica živorodá, jariabok 
hôrny a ďalšie druhy. Úze-
mím tiež prechádza červeno 
značený turistický chodník a 
platí tu najvyšší piaty stupeň 
ochrany.

Okrem spomínaných úze-
mí, či lokalít pozoruhodné sú 
z prírodovedného hľadiska aj 
ďalšie časti klenovského cho-
tára. Už svojou morfológiou 
zvláštny samostatne stojaci 
klenbovitý masív Ostrej ale-
bo neďalekého Sinca, alebo 
územie Oltárneho, pre pozo-
ruhodnosti živej a neživej 
prírody. Významné sú naše 
toky s brehovými porastami 
jelšín, kde ešte vždy žije vyd-
ra, rak. Na alúviách sa stre-
távame s našou najkrajšou a 
najväčšou papraďou  perov-
níkom pštrosím. Vzácne sú 
malé mokrade väčšinou tiež 
porastené jelšinami. Nad 
Ráztočným do nich chodili 
klenovské ženy zbierať chrá-
nený druh Vachtu trojlistú. O 
tieto zaujímavosti by sme sa 
s vami chceli podeliť už v ďal-
ších pokračovaniach.

RNDr. Katarína Gálová
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Košice 17.2.2008 

Majsterkou oblasti východ 
SR staršieho dorastu sa 
vo dvojhre stala Dominika 
Rebová. Surová skončila tre
tia a Antalová piata. Štvor
hru vyhrali Rebová so Suro
vou. Zmiešanú štvorhru 
vyhral pár Surová s part
nerom Tomčíkom (KE). Vo 
štvorhre Lichancová skon
čila druhá a pár Antalová, 
Bálintová bol tretí, Balciaro
vá a Trnavská sa na medai
lových priečkach neumiest
nili.

Košice 23.2.2008 

Majsterkou vo dvojhre diev
čat oblasti východ mlad
ších dorasteniek sa stala pri 
neúčasti Dominiky Rebovej 
Ivana Kubíková z Prešova. 
Tá postupne porazila Kle
novčanky Trnavskú, Lichan
covú, Surovú a vo finále 
Antalovú. Vo finále štvorhry 
dievčat zvíťazil pár Surová, 
Trnavská v troch setoch nad 
párom Bálintová, Antalová. 
V mixe už tradične zvíťazila 
Surová s partnerom Korib
ským z Košíc. Druhý bol pár 
Szepesgyorky, Antalová. 

Prešov 24.2.2008 

Majstrami v zmiešanej 
štvorhre najmladších žiakov  
skupiny východ SR sa sta
li Ivan a Monika Hruškovci. 
Vo dvojhrách obaja prehra
li vo finále. Tituly získali aj 
vo štvorhrách. Ivan s part
nerom Liptákom z Košíc a 
Monika s Lukačínovou tiež 
z Košíc. Štartoval aj Dárius 
Bálint s jedným víťazstvom 
v mixe.

Prešov 1.3.2008

Na majstrovstvách oblasti 
východ sa zúčastnili hráč
ky Romana Surová, Dana 
Antalová, Katarína Balcia
rová a Rudolf Kaštan. Ich 
výkon ako i Dominiky Rebo
vej nestačil na medailové 
umiestnenia.

Prešov 16.3.2008 

Husársky kúsok sa poda
ril žiackemu družstvu Kle
novca, keď na oblastných 

majstrovstvách žiakov sku
piny východ obsadilo dru
hé postupové miesto na M 
SR. Po niekoľkých rokoch 
sa opäť prebojovalo do slo
venskej špičky. Na tur
naj necestovalo v najsilnej
šom zložení. Hlavne preto, 
že v stretnutiach chlapci aj 
dievčatá hrajú po tri zápa
sy. Podľa výkonnosti nema
li chlapci šancu vyhrať ani 
jeden zápas. Dievčatá zasa 
nemali dôvod prehrať zápas. 
A tak rozhodujúcim zápasom 
mala byť a aj bola zmiešaná 
štvorhra. Klenovčania naj
prv porazili slabý Hrhov 4:0 
a ďalších kolách nečakane 
vďaka víťazstvu v mixe ŠŠK 
Široké 4:3 a Lokomotívu 
Košice 4:3. Vo finále podľah
li BC Prešov 3:4, ale to už 
bol postup na M SR istý. 
Reprezentovali Denisa Anta
lová, Nikoleta Bálintová, 
Monika Hrušková, Martin 
Palúš, Ivan Hruška a Andrej 
Marcišiak. Na aprílových M 
SR bude družstvo posilnené 
Nikolu Lichancovou prípad
ne Eliškou Trnavskou.

Ivan Majorský

Hokejového turnaja ama
térov o Pohár starostky obce 
Cinobaňa, ktorý sa uskutoč
nil 8. marca v Lučenci, sa 
zúčastnilo šesť tímov – obhaj
ca minuloročného prvenstva 
Cinobaňa, hokejisti Poltá
ra, Veľkého Krtíša, Koka
vy nad Rimavicou, Haliča a 
HK Klenovec. Družstvá  boli 
rozlosované do dvoch troj
členných skupín, v ktorých 
sa stretol každý s každým, 
a podľa poradia v skupi
nách sa ďalej hrali zápasy o 
konečné umiestnenie.
HK Klenovec dostal v sku

pine za súperov hokejistov z 
Poltára a finalistov minulého 
ročníka z Haliča. S oboma 
súpermi si poradil, keď naj
skôr po ťažkom boji a vďaka 
výbornému výkonu brankára 
Jána Brndiara porazil Halič 
3:2. O naše góly sa podelili 
Norbert Hutka 2 a Hochhol

czer. V druhom zápase s 
hokejistami Poltára sme 
zvíťazili v pomere 3:0, keď 
strelcami našich gólov boli 
Kozák, Norbert Hutka a Vin
clav. Už víťazstvo v skupine 
a postup do finále na dob
re obsadenom turnaji bolo 
po minuloročnom 4. mieste 
veľkým úspechom, ale veľké 
veci sa diali aj naďalej.
Vo finále proti celku Cino

bane, víťazovi predchádza
júceho ročníka, začali oba 
celky opatrne, ale šťastie 
prialo Klenovským supom, 
ktorí sa ujali vedenia gólom 
Norberta Hutku. Z vedenia 
sme sa dlho netešili, pretože 
o krátky čas sa podarilo sú
perovi stav vyrovnať na 1:1. 
Bojovnosť supov však slávila 
úspech a najmladší hráč Kle
novca Lukáš Brndiar gólom 
v závere prvej tretiny opäť 
naklonil váhy šťasteny na 

našu stranu. Zvyšok zápa
su bol poznačený enormnou 
snahou domácich o zvráte
nie priebehu zápasu, kto
rej sme však odolali a svoje 
víťazstvo v tomto stretnutí i 
v celom turnaji sme poistili 
ďalšími dvoma gólmi Rado
slava Bálinta a opäť Norber
ta Hutku.
Cenný úspech na záver 

sezóny získali Klenovskí supi 
v nasledujúcej zostave:
Ján Brndiar v bráne,
obrancovia: Miroslav Bá
lint, Radoslav Bálint, Vi
liam Hochholczer, Pavel 
Hutka,
útočníci: Zdenko Staho, 
Štefan Ištók, Michal Brn
diar, Lukáš Brndiar, Igor 
Vinclav, Pavel Hruška, 
Marek Medveď, Norbert 
Hutka, Branislav Kozák.
Naviac Ján Brndiar bol 

vyhlásený za najlepšieho 
brankára turnaja.
Výsledky jednotlivých zápa

sov v skupinách:
Kokava n. R.  V. Krtíš 4:2
Poltár  Halič 3:8
Cinobaňa  Kokava n. R. 4:2
Halič  Klenovec 2:3
V. Krtíš  Cinobaňa 4:4
Klenovec  Poltár 3:0
Zápas o 3. miesto:
Halič  Kokava n. R. 8:5
Zápas o 1. miesto:
Klenovec  Cinobaňa 4:1
Konečná tabuľka turnaja:
1. Klenovec
2. Cinobaňa
3. Halič
4. Kokava nad Rimavicou
5. Poltár
6. Veľký Krtíš

(mk)

Ú s p e š n í  b e d m i n t o n i s t i

K lenovskí  supi  sa stal i  v íťazmi  turnaja  v  Lučenci
Naša bedmintonová omladina ovenčená medailami
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